
1 

 

PROTOKÓŁ NR XXXVII/17 SESJI RADY GMINY REŃSKA WIEŚ  

W DNIU 28 GRUDNIA 2017 ROKU 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie oraz stwierdzenie prawomocności obrad sesji Rady Gminy Reńska Wieś. 

2. Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś. 

3. Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącego Rady Gminy. 

4. Informacja z działalności międzysesyjnej Komisji Stałych Rady Gminy. 

5. Głosowanie nad uchwałami w sprawie: 

a) zmiany budżetu gminy Reńska Wieś na rok 2017; 

b) zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Reńska Wieś;  

c) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholo-

wych na terenie Gminy Reńska Wieś na 2018 rok; 

d) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok dla 

Gminy Reńska Wieś. 

6. Uchwalenie budżetu Gminy na 2018 rok.  

- przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczących projektu budżetu 

Gminy na 2018 rok, 

- dyskusja, 

- głosowanie:  

- w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Reńska Wieś na rok 2018, 

- w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Reńska Wieś. 

7. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

8. Zapytania i interpelacje. 

9. Zamknięcie obrad. 

 

 

Obecnych 14 radnych ze statutowego składu 15 radnych (nieobecny Radny Krystian Pogodzik) lista 

obecności załącznik nr 1.  

Ad. 1 Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel - otwarcie, stwierdzenie 

prawomocności obrad XXXVII sesji Rady Gminy Reńska Wieś. Powitanie gości wg listy 

obecności. Propozycja o usuniecie z programu punktu nr 2. Informacja z działalności 

międzysesyjnej Wójta Gminy Reńska Wieś z powodu wyjazdu Wójta na pogrzeb, oraz 

wprowadzenie dodatkowej  uchwały  dot. zmiany ulicy w Radziejowie. Radni otrzymali 

poprawioną przed Radcę prawnego uchwałę pocztą elektroniczną.  

Zarządzeni głosowania, kto z Radnych jest za tym, aby z porządku obrad usunąć punkt  

2 i wprowadzić dodatkowy punkt - uchwałę w sprawie zmiany ulicy w Radziejowie.  

W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 14;  przeciw – 0;  wstrzymujące – 0). 

 

 

Ad. 3  Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  - sprawozdanie z pracy za okres od  

8 grudnia do 27 grudnia 2017 r. 

13 grudnia – Wspólne Posiedzenie Komisji 
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Pisma przychodzące, wg załącznika 2. 

 

Ad. 4  Przewodniczący Komisji Finansowo – Gospodarczej – K. Olszowka: sprawozdanie  

z Wspólnego Posiedzenia Komisji z dnia 13 grudnia. Tematy: dzierżawa zbiornika Dębowa. Radni 

rekomendują zawarcie umowy z dotychczasowym dzierżawcą. Drugi temat – przedstawienie 

projektu budżetu.    

Przewodniczący Komisji Społeczno-Oświatowej, J. Greinert: sprawozdanie z posiedzenia komisji 

w dniu  20 grudnia 2017 roku. Temat posiedzenia: zapoznanie z projektem gminnego programu 

profilaktyki i rozwiazywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii, oraz podsumowanie pracy 

komisji.   

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel , otwarcie dyskusji nad sprawozdaniami, nie 

było głosów w dyskusji, przejście do kolejnego punktu.  

 

AD. 5 A) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/211/17 w sprawie zmiany budżetu gminy 

Reńska Wieś na rok 2017; Oddanie Głosu Pani Skarbnik 

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak przedstawienie projektu w/w uchwały,  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel  – otwarcie dyskusji. 

Radny J. Domin, zapytanie: kto jest winien przesunięcia inwestycji dot. ul. Przyjaciół na kolejny 

rok. Powinno to być wyjaśnione.  

Kierownik Ref. Budownictwa, U. Szczypińska, odpowiedź: w ramach budowy odkryto 

kanalizację, której nie było w mapach, a którą należy odtworzyć. W związku z tym i nieprzychylną 

pogodą,  termin realizacji się przesunął. 

Radny J. Domin, stwierdzenie: mówicie państwo nieprawdę, kanalizacja tam była. Wybudowaliście 

Państwo kanalizację poza planem. Projektant nie zakładał odwodnienia drogi, a budujemy 

kanalizację dla odwodnienia drogi.  

Kierownik Ref. Kierownik Ref. Budownictwa, U. Szczypińska odp.: projektant projektuje na 

mapach dostarczonych przez geodetę. Kanalizacja nie miała studni ani wpustu deszczowego, nikt nie 

był w stanie stwierdzić, że tam taka kanalizacja w ogóle jest. Na mapie nie ma kanalizacji 

deszczowej. Zadanie jest uwzględnione w budżecie. 

Radny J. Domin, stwierdzenie: Podwyższyliśmy wartość zadania prawie o 200 tys zł. 6 grudnia 

pisałem pismo o udokumentowanie wymiany. Nie otrzymałem odpowiedzi.  

Kierownik Ref. Budownictwa, U. Szczypińska odp.: wysłaliśmy Panu odpowiedź, z kopiami 

wszystkich dokumentów które Pan żądał.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel, zapytanie: czy są kopie pisma? 

Kierownik Ref. Budownictwa, U. Szczypińska odp: oczywiście.  

Radny J. Domin, stwierdzenie: trzeba się przyjrzeć projektantowi. Skoro się pomylił, to powinien 

ponieść karę. Zrobiliście koncert życzeń za publiczne pieniądze. 
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Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel, stwierdzenie: na przerwie można pójść  

i sprawdzić. Kto ma jeszcze pytania do zmiany budżetu? Brak pytań, odczytanie uchwały, 

głosowanie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 13;  przeciw – 1 Radny J. Domin;  

wstrzymujące – 0).  

 

AD.5 B)  PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/212/17 w sprawie zmian w wieloletniej 

prognozie finansowej Reńska Wieś na rok 2017;  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel –odczytanie uchwały, otwarcie dyskusji, 

brak głosów,  głosowanie. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 13;  przeciw – 0;  

wstrzymujące – 1 Radny J. Domin).  

 

Ad. 5 C) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/213/17 w sprawie przyjęcia Gminnego  

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na terenie Gminy  

Reńska Wieś na 2018 rok; 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel – odczytanie uchwały, otwarcie dyskusji 

Radny J. Domin, zapytanie: jaka odległość punktów od zastrzeżonych w ustawie miejsc i jak to się 

liczy. 

Wice Wójt J. Domek, odp: 150 m. 

Sekretarz M. Zaniewska, odp: liczy się to w linii prostej. 

Radny J. Domin, zapytanie: w linii prostej od wejścia czy od ogrodzenia? Jest kilka teorii.  

Wice Wójt J. Domek, odp: jedna teoria mówi od granicy działki, chyba, że jest to jedyny punkt  

w miejscowości.  

Radny J. Domin, zapytanie: to jak mamy z Dworkiem w Komornie, albo w Tibo w Długomiłowi-

cach. Po drugiej stronie jest już teren kościelny. Jak podnosiłem problem dożynek, to Wójt publicz-

nie mi to wytknął. A wy wydaliście decyzję o warunkach zabudowy na punkt który ma alkohol przy 

samej szkole. Ostatnia wykładnia jest taka, ze od granicy działki.  

Wice Wójt J. Domek, odp: Właściciel Dworka miał wykładnię prawa. Postawił to w dopuszczal-

nych granicach.   

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel - zarządzenie głosowania. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych.  (za – 14;  przeciw – 0;  wstrzymujące – 0).  

 

Ad. 5D) PROJKET UCHWAŁY NR XXXVII/214/17 w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2018 rok dla Gminy Reńska Wieś. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel zapytanie: czy Radni maja uchwałę z po-

prawką radcy Prawnego? 

Protokolantka, Anna Ludwig, odp: zmiana polega tylko na dopisaniu numeru paragrafu „5”, wcze-

śniej brakowało tylko tej cyfry.  
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Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel - odczytanie uchwały, głosowanie. W gło-

sowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 14;  przeciw – 0;  wstrzymujące – 0) 

 

AD. 6 A) PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/215/17 w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Reńska Wieś na rok 2017; Oddanie Głosu Pani Skarbnik 

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak odczytanie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej: 

- uchwała nr 431/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia  

12 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Reńska 

Wieś na 2018 rok (załącznik do protokołu) 

- uchwała nr 432/2017  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia  

12 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o możliwości sfinansowania deficytu określonego w projekcie 

uchwały budżetowej Gminy Reńska Wieś na 2018r.  (załącznik do protokołu) 

- uchwała nr 434/2017  Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu z dnia  

12 grudnia 2017 r. w sprawie opinii o przedłożonym projekcie uchwały o wieloletniej prognozie  

finansowej Gminy Reńska Wieś (załącznik do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel, stwierdzenie: wszystkie 3 opinie RIO są 

pozytywne. Gmina Reńska Wieś będzie w 2018 roku bez zadłużenia. Są tylko 3 takie gminy w wo-

jewództwie opolskim: Zdzieszowice, Leśnica i nasza Gmina Reńska Wieś.  Powitanie Redaktorów 

Gazety Lokalnej i Dobrej Gazety. Otwarcie dyskusji. 

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak, wyjaśnienie: są zmiany o których rozmawialiśmy na 

komisji. Załącznik nr 2 – zakup samochodu dla Ostrożnicy i budowa drogi ul Przyjaciół, w związku 

w tym zmienił się tez załącznik nr 3.  

Radny J. Domin, zapytanie: dlaczego Pani przyjęła tylko nadwyżki 808 tysięcy, skoro wykonanie 

dochodów na koniec listopada i wydatków  wskazuje, ze nadwyżki będzie 3,5 mln zł. ? Pieniądze te 

zostały schowane w szufladzie. W planie nie znalazły się niszczejące obiekty. Kosztem remontu  

finansujemy nowe inwestycje a mienie które jest niszczymy. Musi być zapewnione bezpieczeństwo 

przy szkole w Długomiłowicach, a to zadanie nie znalazło się w budżecie. Wójt zadeklarował, że da 

20 % na drogi powiatowe, czego w budżecie nie ma. Nie zgodzę się z Przewodniczącym, że pochwa-

łą jest, ze nie mamy długu. Dobry gospodarz zawsze ma dług. Na komisji miało być zdecydowane 

czy robimy drogę transportu rolnego Łężce czy Długomiłowice. Nie było głosowania, a przeszła 

droga w Łężcach. Uważam że budżet to przekręt i będziemy go poprawiać  10 razy. Jest postawiony 

mur arogancji. To nie jest samorząd to jest możnowładztwo.    

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak, wyjaśnienie: nikt nie rozplanuje nadwyżki w całości na 

koniec roku.  
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Radny J. Domin, stwierdzenie: zabrała Pani pieniądze, a można było zrobić zabezpieczenie dworca, 

on traci na wartości. Z niedbalstwa zniszczono dworek w Komornie, teraz niszczymy stacje uzdat-

niania wody w Reńskiej Wsi.  

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak, wyjaśnienie: Nadwyżka zostaje i nigdzie nie jest scho-

wana. 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel upomnienie: dyskutujemy nad projektem 

budżetu a nie robimy kampanię bo prasa przyjechała.  

Radny J. Domin, stwierdzenie: już nie ma dyskusji, bo alternatywy nie ma.  

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak, wyjaśnienie: budżet można zmieniać w ciągu całego 

roku. Nie ma możliwości zaplanowania sztywnego budżetu.  

Radny J. Domin, stwierdzenie: jak braknie, to sfinansuje z kredytu. Wzięliście 800 tysięcy a 2,5 

miliona schowane w szufladzie. Przekonamy się, jak będziecie wyciągać zadania w ciągu roku.  

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel: pytanie do radnych powiatowych, ile razy 

na sesjach wprowadzacie zmiany w budżecie. 

Radny J. Domin, dopowiedzenie: ale dotyczące inwestycji. 

Radny Powiatowy T. Kandziora: powiat nie ma aż tyle inwestycji . 

Radny J. Domin, stwierdzenie: ma 

Radny Powiatowy T. Kandziora: co miesiąc jest plan zmieniany.  

Radny J. Domin, stwierdzenie: w powiecie jest tak, że jak nie ma kosztorysu inwestorskiego to do 

planu nie wchodzi.  

Radny Powiatowy T. Kandziora: ale budżet jest zmieniany co miesiąc. 

Radny J. Domin, stwierdzenie: to niech zmieniają, ale tam są tabele elementów scalonych, a my nie 

dostajemy nic, tylko kwotę. Nie ma połowy materiałów. Są nieścisłości w liczbach między WPF  

a planem.   

Radny Powiatowy S. Szklarczyk: stwierdzenie: na ostatniej sesji gdzie głosowaliśmy nad budże-

tem, to jeszcze dwóch radnych starało się  nowe zadania inwestycyjne wprowadzać do budżetu,  

ale to już było za późno.  

Przewodniczący Rady K. Flegel, zapytanie: kto ma jeszcze pytania do projektu budżetu? Brak  

pytań, oddanie głosu Skarbnik.  

Skarbnik Gminy Reńska Wieś R. Słociak, odczytanie projektu budżetu Gminy Reńska Wieś na 

2018 rok.   

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel – zarządzenie głosowania. W głosowaniu 

brało udział 14 radnych.  (za – 12;  przeciw – 2 osoby: Radny J. Domin i Radna B. Wiśniewska;  

wstrzymujące – 0).  
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PROJEKT UCHWAŁY NR XXXVII/216/17 w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej 

Przewodniczący Rady Gminy Reńska Wieś K. Flegel – odczytanie uchwały, zarządzenie 

głosowania. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 12;  przeciw – 2 osoby: Radny J. Domin  

i Radna B. Wiśniewska;  wstrzymujące – 0).  

 

UCHWAŁA NR XXXVII/217/17 w  sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Reńska Wieś  

nr XXXIII/2016/13 z dnia 11 lipca 2013 r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Radziejowie  –

odczytanie uchwały, otwarcie dyskusji, brak pytań, zarządzenie głosowania. W głosowaniu brało 

udział 14 radnych.  (za – 13;  przeciw – 1 osoba: Radny J. Domin;  wstrzymujące – 0).  

Przewodniczący Rady K. Flegel, zapytanie do sołtysa Większyce: oddać Panu teraz głos, czy po 

sesji? 

Sołtys. Większyce M. Matuszewski: po sesji 

 

Ad. 7 Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady K. Flegel - Głosowanie nad przyjęciem protokołu bez czytania  

z poprzedniej sesji. W głosowaniu brało udział 14 radnych.  (za – 14;  przeciw – 0;  wstrzymujące – 

0).  

 

Ad. 8 Zapytania i interpelacje. Brak zapytań.  

 

 

Ad. 9 Przewodniczący Rady K. Flegel – życzenia zdrowia i mądrych dyskusji na sesjach  

i zakończenie obrad XXXVII Sesji Rady Gminy. 

 

 

Obrady sesji zakończono o godz. 1545. 

Protokołowała: Anna Ludwig 

 

 


